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SRBIJA

DAČIĆ: POSTUPCI PRIŠTINE ZASLUŽUJU OSUDU OD ČLANICA OEBS-A

MILANO/BEOGRAD, 6. decembra 2018. (Beta) - Ministar spoljnih poslova Srbije Ivica Dačić
izjavio je 6. decembra na ministarskom savetu OEBS-a u Milanu da "zastrašivanje srpskog
stanovništva" na KiM i "trgovinski rat" koji je pokrenula Priština, predstavljaju očigledan napad
na srpsko stanovništvo, što zaslužuje osudu od svih članica Organizacije. Dačić je na skupu
rekao da je od albanskog ministra spoljnih poslova Dmitrija Bušatija dobio čvrste garancije da
će Albanija tokom predsedavanja OEBS-u 2020. poštovati osnovne principe Organizacije, pošto
je Srbija izrazila zabrinutost da bi Tirana mogla da promoviše nezavisnost "Kosova", saopštilo je
Ministarstvo spoljnih poslova. Šef srpske diplomatije je izrazio zabrinutost zbog tenzija između
Ukrajine i Rusije i kao primer rešenja za višegodišnje zamrznute konflikte naveo Prespanski
sporazum koji Srbija u potpunosti podržava. Dačić je naveo da je Srbija posvećena evropskim
integracijama i regionalnoj saradnji, kao i dijalogu s Prištinom, ali da je za nastavak dijaloga
neophodno da "Kosovo" ukine takse od 100 odsto na robu iz Srbije. "Ovu odluku snažno
osuđujemo, kao i nedavno javno spaljivanje srpskih proizvoda na Kosovu i Metohiji, što je čin
bez presedana. Zastrašivanje srpskog stanovništva od strane specijalnih jedinica kosovske
policije, zajedno sa 'trgovinskim ratom' koji je pokrenula Priština, predstavljaju očigledan napad
na srpsko stanovništvo, što zaslužuje osudu svih država učesnica", rekao je Dačić. Povodom
odluke da Albanija predsedava OEBS-u 2020, Dačić je rekao da je poznato da su pozicije
Beograda i Tirane u pogledu "Kosova" suprotne i da je Srbija izrazila zabrinutost da bi Albanija
mogla da iskoristi poziciju predsedavajućeg za promociju nezavisnosti "Kosova" i uključivanje
njihovih predstavnika u neformalne segmente rada OEBS-a. "Nakon više razgovora i razmene
pisama sa mojim kolegom, ministrom spoljnih poslova Albanije Bušatijem, dobio sam čvrsta
uveravanja i garancije da će albanska strana poštovati osnovne principe Organizacije.
Očekujemo da će Albanija svoje predsedavanje OEBS-u sprovoditi u potpunosti u skladu sa
normama, principima i preuzetim obavezama OEBS-a", naveo je Dačić. On je rekao da Srbija
podržava sve formate koji su uspostavljeni u cilju rešavanja zamrznutih sukoba, u uverenju da
najveći deo odgovornosti leži na sukobljenim stranama. "Kao primer da je rešenje za
višegodišnje zamrznute konflikte moguće, istakao bih postizanje Prespanskog sporazuma.
Srbija u potpunosti podržava dogovor dve strane, kao i punu implementaciju dogovorenog",
rekao je srpski ministar. Dačić je izrazio zabrinutost zbog pogoršanja bezbednosne situacije u
istočnoj Ukrajini, kao i zbog kontinuiranih prepreka za slobodu kretanja, čestih zastrašivanja
posmatrača OEBS-a, napada na njih i na imovinu organizacije. "Takođe, zabrinuti smo zbog
nedavnih događaja u Azovskom moru, te pozivamo uključene strane da nađu rešenje koje je u
skladu sa međunarodnim pravom, i to putem dijaloga i saradnje", rekao je Dačić.

STOLTENBERG POZVAO PRIŠTINU I BEOGRAD NA UZDRŽANOST

BRISEL, 6. decembra 2018. (Beta) - Generalni sekretar NATO Jens Stoltenberg 6. decembra je
pozvao Beograd i Prištinu da pokažu smirenost i uzdržanost i da izbegavaju provokativne izjave
ili postupke. NATO je saopštio da je Stoltenbeg 6. decembra pozvao telefonom predsednika
Srbije Aleksandra Vučića i Ramuša Haradinaja. "Obojicu sam podsetio da je dijalog Beograda i
Prištine uz posredovanje EU jedini put do trajnog mira i stabilnosti regiona", naveo je
Stoltenberg u saopštenju. Stoltenberg je rekao da je u razgovoru s Haradinajem naglasio da je
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plan za transformaciju BSK u vojsku došao u pogrešeno vreme, da je protivan savetu mnogih
članica NATO i da će imati negativne posledice po perspektive "Kosova" za evroatlantske
integracije. On je naveo da je Haradinaju rekao da će u slučaju promene mandata BSK, NATO
morati da preispita nivo angažovanja s tim snagama. Haradinaj je posle razgovora sa
Stoltenbergom saopštio da će "Kosovo" 14. decembra doneti "suverenu odluku o transformaciji
Bezbednosnih snaga u Vojsku 'Kosova'". On je na Fejsbuku naveo da je Stoltenbergu preneo
stav kosovskih institucija o transformaciji BSK u vojsku. Stoltenberg je naveo da je s Vučićem
razgovarao o potrebi da se smanje tenzije, dodajući da je NATO posvećen bezbednosti i
stabilnosti "Kosova" preko misije KFOR. Kabinet predsednika Srbije saopštio je da su se Vučić i
Stoltenberg dogovorili da ostanu "u stalnom i direktnom kontaktu", kao i da Vojska Srbije
ponovo uspostavi svakodnevne kontakte sa snagama KFOR-a na KiM, kako bi razmenjivali
informacije i pratili razvoj situacije. Predsednik Srbije je u telefonskom razgovoru "upoznao
generalnog sekretara Stoltenberga sa problemima sa kojima se Srbija, a posebno srpski narod
na Kosovu i Metohiji, suočavaju zbog iracionalnog poteza Prištine da uvede taksu od 100 odsto
na robu iz centralne Srbije, suprotno sporazumima i dogovorima", navodi se u saopštenju.
Vučić je izrazio zebnju zbog namera "Kosova" da formira vojsku i opasnosti koje taj korak nosi
po opstanak srpskog naroda na KiM i bezbednost Srbije, kao i po mir i stabilnost u regionu i
"zahvalio generalnom sekretaru NATO na konstataciji da nije vreme za formiranje vojske
Kosova", navodi se u saopštenju. U saopštenju se dodaje da je Stoltenberg naglasio koliko ceni
doprinos Srbije miru i stabilnosti u regionu.

CEFTA SASTANAK NAPUSTILE DELEGACIJE PRIŠTINE I ALBANIJE

BEOGRAD, 6. decembra 2018. (Beta) - Predstavnici "Kosova" i Albanije napustili su 6.
decembra redovni sastanak Zajedničkog CEFTA komiteta u Prištini, nakon izlaganja
predstavnika Vlade Srbije, čime se izgubio kvorum za nastavak sastanka. Odmah nakon
završenog sastanka, predstavnici Srbije su zbog visokih bezbednosnih rizika napustili Prištinu u
pratnji UNMIK-a i KFOR-a i uputili se ka centralnoj Srbiji, navodi se u saopštenju Vlade Srbije. U
saopštenju se kaže da su predstavnici Vlade Srbije prisustvovali redovnom sastanku
Zajedničkog CEFTA komiteta u Prištini, kako bi još jednom poslali poruku mira i tolerancije i
pokazali dobru volju da na konstruktivan način pokušaju da pregovaraju i reše pitanje uvedenih
taksi od strane Privremenih institucija samouprave u Prištini, poštujući mehanizam i procedure
CEFTA. "Uprkos činjenici da predsedavajući sastankom može biti isključivo UNMIK, kao
predsedavajući CEFTA sporazuma u 2018. godini, a što je i u skladu sa međunarodnim
sporazumima i rezulucijom SB UN 1244, Srbija je prihvatila da sastanak zajednički otvore
UNMIK i Privremene institucije samouprave u Prištini, čime smo još jednom pokazali dobru volju
da na miran način i dijalogom rešimo ovo pitanje", navedeno je u saopštenju. Predstavnik Srbije
je na početku sastanka još jednom ponovio da Beograd očekuje da Priština odmah povuče
"radikalne, nezakonite i diskriminatorne mere od 6. i 21. novembra, koje direktno krše CEFTA
sporazum i Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju. Odmah nakon izlaganja predstavnika Vlade
Srbije, sastanak su napustili predstavnici Privremenih institucija samouprave u Prištini, nakon
čega je UNMIK nastavio da predsedava sastanku, koji je potom napustila i delegacija Albanije,
čime se izgubio kvorum za nastavak sastanka. "Napuštanjem sastanka, obe delegacije su
direktno sabotirale pokušaj da se mirnim putem pregovara o rešenju problema", navedeno je
saopštenju. Svoju zabrinutost ranije je iskazao i specijalni predstavnik GS UN i šef UNMIK Zahir
Tanin. "Što se tiče tarifa koje su postavljene na srpsku i bosansku robu, takve radnje
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predstavljaju jasnu povredu CEFTA sporazuma i trebalo bi da budu povučene", kazao je tada
Tahiri i pozvao lidere svih strana da pokažu veću uzdržanost i izbegnu dalju provokaciju koja
može ugroziti izglede za normalizaciju odnosa ili potencijalno eskalirati tenzije. Republika Srbija
je, kako je istaknuto, ponovo pokazala konstruktivan pristup, da se dijalogom i razgovorom i na
miran način reši ovaj problem, ali je naišla na opstrukciju sa druge strane.

JOKSIMOVIĆ SA GRUZIJSKIM PARLAMENTARCIMA O EVROPSKIM INTEGRACIJAMA I
SITUACIJI U REGIONU

BEOGRAD, 6. decembra 2018. (Beta) - Ministarka za evropske integracije Jadranka Joksimović
razgovarala je 6. decembra sa delegacijom Odbora Parlamenta Gruzije za evropske integracije
o budućim aktivnostima Srbije u procesu pristupanja EU, reformama na tom putu kao i o
situaciji u regionu. Navodeći da je Srbija otvorila 14 poglavlja, od kojih su dva privremeno
zatvorena i da će u ponedeljak, 10. decembra otvoriti još dva, ministarka je kazala da se
posebna pažnja u reformskom procesu poklanja poglavljima 23 i 24 koja se odnose na
vladavinu prava, saopšteno je iz njenog kabineta. Joksimović je izrazila zahvalnost Gruziji na
podršci koju pruža teritorijalnoj celovitosti i suverenitetu Srbije i ocenila da odluka Prištine o
povećanju carine na robu iz Srbije i BiH i najava formiranja vojske, "ne samo da ne doprinose
jačanju poverenja, već i ozbiljno urušavaju principe EU, pre svega slobodu kretanja ljudi, robe i
kapitala". Predsednica Odbora gruzijskog Parlamenta za evropske integracije Tamar Kulordava
navela je da su za tu zemlju iskustva Srbija u procesu evropskih integracija dragocena i
čestitala Beogradu na uspesima i rezultatima koji su ostvareni u reformama i dosadašnjem
procesu približavanja Evropskoj uniji.

SRBIJA DA USAGLASI SPOLjNU POLITIKU SA EU INAČE NIŠTA OD UČLANjENjA

BEOGRAD, 6. decembra 2018. (Beta) - Srbija mora više da uskladi spoljnu politiku sa EU ako
želi napredak u poglavlju 31, zaključak je uvodnih izlaganja međunarodne konferencije
"Zajednička spoljna i bezbednosna politika i njen uticaj na proces pristupanja Srbije EU".
Nemački ambasador u Srbiji Tomas Šib je rekao da je usaglašavanje spoljne politike deo
procesa pristupanja EU i da bez toga izvesno neće biti otvoreno Poglavlje 31. Šefica tima Srbije
za pregovore sa EU Tanja Miščević navela je da je usaglašenost spoljne politike trenutno na
oko 54 odsto a da ona do momenta pristupanja EU mora biti potpuna. "To vrlo dobro razumemo
kao obavezu", rekla je Miščević. Prema njenim rečima, problem predstavlja i to što Srbija još
čeka na izveštaj o skriningu za Poglavlje 31, jer je bez njega nemoguće formirati pregovaračku
poziciju, ali da se već mnogo radi na elementima za to poglavlje. Ambasador Šib je naveo da
spoljna i bezbednosna politika EU, kao i njima pripadajuća odbrambena politika, evoluiraju i da
se na njima neprestano radi. Prema njegovim rečima, jedna od postojećih ideja je i da se ona
učini efikasnijom tako što bi se u toj oblasti povećalo donošenje odluka kvalifikovanom većinom,
ali da će to zahtevati mnogo razgovora. "U procesu smo pokušaja da povećamo međunarodni
uticaj i promovišemo multilateralna rešenja u koja verujemo. Zato nam treba jača EU, Evropa
koja može da stane iza svojih vrednosti. Zato nam treba jedinstvena spoljna politika i Nemačka
jako radi na tome", rekao je Šib, dodavši da članice EU samo zajedno mogu imati težinu u
međunarodnim odnosima. Šib i Miščević, kao i predsednik savetodavnog odbora ISAC fonda
Milan Pajević, saglasili su se da je Srbija dosta uznapredovala u obuci civila za učešće u
misijama EU, kao i da ima važnu ulogu u tim misijama. Nemački ambasador je rekao da je
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Srbija "važan partner" u evropskim misijama zbog profesionalnosti i stručnosti osoblja.

EKONOMIJA

SAVET EVROPE POMAŽE REFORME U SRBIJI

BEOGRAD, 6. decembra 2018. (Beta) - Ministar državne uprave i lokalne samouprave Branko
Ružić razgovarao je 6. decembra sa direktorkom Direktorata za demokratiju Saveta Evrope
Snežanom Samardzić Marković o saradnji te dve institucije koja je pohvaljena kao veoma
plodotvorna. Ružić je i zahvalio predstavnici Saveta Evrope na podršci daljem jačanju
kapaciteta u lokalnim samoupravama sa još četiri miliona evra od januara sledeće godine, što je
najavljeno prilikom susreta srpskog ministra i novog šefa Misije Saveta Evrope Tobiasa
Flesenkempera. "Konkretne podrške u reformi nam mnogo znače, posebno na lokalu", istakao
je ministar, podsećajući da opštine i gradovi imaju najviše obaveza u procesu pristupanja
Evropskoj uniji, kao i kada je reč o primeni reforme javne uprave. Podsetio je da je u prethodnoj
fazi podrške obučeno 1.400 službenika u lokalnim samoupravama, čime će se, kako je istakao,
doprineti ujednačenom postupanju uprave prema građanima, bez obzira na to gde se nalazite.
Samardzić-Marković je rekla da postoji niz drugih aktivnosti u kojima može da se unapredi
saradnja Srbije i Saveta Evrope, i to u pogledu očuvanja kulturne baštine i promocije manjinske
politike, te je na sastanku dogovoreno da se sa realizacijom tih aktivnosti započne u narednom
periodu.

NIKOLIĆ RAZGOVARAO O RAZVOJU SARADNjE SA DELEGACIJOM KINESKE
PROVINCIJE FUDjIEN

BEOGRAD, 6. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Nacionalnog saveta za koordinaciju
saradnje sa Rusijom i Kinom Tomislav Nikolić razgovarao je 6. decembra sa delegacijom
kineske provincije Fuđien o daljem razvoju saradnje sa Kinom, posebno u oblasti poljoprivrede,
turizma, nauke i obrazovanja, sapštio je Savet. Sastanku u Beogradu prisustvovali su direkor
Kancelarije za spoljne poslove provincije Fuđien Vang Tjenming i predstavnici kineskih
kompanija ove provincije, kojima je Nikolić rekao da je Vlada Srbije spremna na širenje saradnje
sa Kinom i u drugim oblastima, nakon zajedničkih projekata u oblasti infrastrukture. "Želja mi je
da našu saradnju upotpunimo investicijama u zajedničku proizvodnju u Srbiji", izjavio je Nikolić.
Vang je rekao da želi da provincija Fuđien ima vodeću ulogu u saradnji sa Srbijom i da je cilj
posete uspostavljanje saradnje sa Vojvodinom i pronalaženje srpskih partnera za saradnju sa
kineskim kompanijama iz ove oblasti.  
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